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Sykehusinnkjøp HF 
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Sakstittel: Sykehusinnkjøp i media 1. juni til 6. september 2023 
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Saksbehandler: Ulrik Bø Bersvendsen 

Divisjon/fellesfunksjon: Kommunikasjonsavdelingen 

Sakstype: ☐ Beslutningssak 
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Offentlighetsvurdering: ☒ Offentlig sak 

☐ Unntatt offentlighet etter §__ 

Tidligere behandlet i styret/saksnr.:  

 

Sykehusinnkjøp i media 1. juni til 6. september 2023 
 

Styret i Sykehusinnkjøp HF inviteres til å treffe følgende vedtak: 
1. Styret tar saken til orientering. 

 

 

 

Vadsø, 13. september 2023 

 

Bente Hayes 

administrerende direktør 
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1. Hva saken gjelder 
Saken gir en oversikt over mediesaker hvor Sykehusinnkjøp HF er omtalt i perioden 1. juni til 6. 

september 2023. De aktuelle mediesakene er vurdert ut fra om de er positivt, nøytralt eller negativt 

vinklet. 

2. Hovedpunkter og handlingsalternativer 

2.1. Medieomtale 
Det har vært noe medieomtale av Sykehusinnkjøp HF siden sist styremøte. De fleste sakene er 

skrevet av anbuds- eller medisinskfaglige nettsteder og interesseorganisasjoner. Ingen saker er svært 

kritiske. 

De anbudsfaglige nettstedene har omtalt flere positivt vinklede saker publisert av Sykehusinnkjøp HF 

eller helseregioner. 

Medieovervåkingen får også treff på saker hvor Sykehusinnkjøp HF kun er nevnt i kraft av rollen som 

generell bidragsyter til inngåelse av avtaler til spesialisthelsetjenesten. Disse er utelatt i oversikten. 

Vinklingen av sakene hvor Sykehusinnkjøp HF har en fremtredende rolle fordeler seg slik: 

Totalt antall saker Positivt vinklet Negativt vinklet Nøytralt vinklet 

18 6 2 10 

 

Sakene er sortert etter publiseringsdato, med de nyeste sakene først: 

 

• Finansavisen skriver at Sykehusinnkjøp HF har tildelt Experis nasjonal rammeavtale på kjøp 

av IKT-tjenester. Selskapet er førsterangert for syv av ni delkontrakter, og har en forventet 

årlig ramme på 1,6 milliarder kroner. 

 

Saken er nøytralt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Finansavisen: Experis vinner rammeavtale med norske sykehus 

 

• Legemiddelindustrien skriver i en nyhetssak om et møte arrangert for å diskutere ventetiden 

for innføring av nye legemidler. En rapport LMI har fått utarbeidet viser at mediantiden det 

tar fra et legemiddel har fått godkjenning fra European Medicines Agency til det godkjennes i 

Norge har økt fra 445 dager i forrige rapport til 558 dager i den nye. Divisjonsdirektør for 

Sykehusinnkjøp HFs divisjon legemidler deltok på møtet, og sier at foretaket er på god vei i å 

vurdere hvordan det kan bli mer effektivt uten at det går utover kvaliteten. 

 

Saken er nøytralt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. LMI: Ventetiden for pasientene fortsetter å øke – enighet om at alle parter må ta grep 

https://www.finansavisen.no/teknologi/2023/08/24/8031369/experis-vinner-rammeavtale-med-norske-sykehus?zephr_sso_ott=q770Ji
https://www.lmi.no/2023/08/17/ventetiden-for-pasientene-fortsetter-a-oke-enighet-om-at-alle-parter-ma-ta-grep/
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• MedWatch omtaler en pressemelding fra Helse Sør-Øst som skal redusere bruken av plast. 

Helseregionen har fått utarbeidet en rapport for å kartlegge situasjonen. Administrerende 

direktør i Helse Sør-Øst, Terje Rootwelt, sier at Sykehusinnkjøp HF vil spille en viktig rolle når 

rapporten skal følges opp. 

 

Saken er positivt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. MedWatch: OUS kaster 400 tonn ubrukte produkter i året – skal ta grep om plastbruken 

 

• Anbud365 omtaler Sykehusinnkjøp HFs nyhetssak om skjerpede miljøkrav for anskaffelser. 

Forskriftsendringene trer i kraft januar 2024, men administrerende direktør i Sykehusinnkjøp 

HF, Bente Hayes siteres på at det ikke er noen grunn til å vente med å intensivere 

miljøarbeidet. 

 

Saken er positivt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Anbud365: Sykehusinnkjøp: Haster, ingen grunn til å vente med skjerpede miljø- og 

klimakrav  

 

• Dagens Medisin skriver at kun fjorten medisiner er blitt tatt i bruk gjennom nye prisavtaler 

etter at det ble åpnet for slike avtaler for tre år siden. En prisforhandler mener industrien 

tviholder på gamle løsninger. Leverandøren Janssen svarer med et leserinnlegg hvor de sier 

at deres erfaring er at man ved forsøk på å innføre midlertidige avtaler krever for lav pris og 

har avtaler som ikke balanserer risiko godt nok. 

 

Saken er nøytralt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Dagens Medisin: Kun 14 medisiner tatt i bruk gjennom nye typer prisavtaler. 

Prisforhandler mener industrien tviholder på gamle løsninger (bak betalingsmur) 

2. Dagens Medisin: Midlertidig tilgang i Norge - fungerer modellen som tiltenkt? 

 

• Anbud365 omtaler Sykehusinnkjøp HFs deltakelse i referansegruppen for 

Anskaffelsesutvalget undersøkelser av hva som gjør dagens regelverk tungvint. 

Sykehusinnkjøp HF har svart med femten punkter for et enklere regelverk. 

 

Saken er nøytralt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Anbud365: Sykehusinnkjøp med 15 punkter for et lettere og enklere regelverk 

https://kommunikasjon.ntb.no/pressemelding/sykehusene-skal-redusere-plastbruken?publisherId=15925840&releaseId=17991185&lang=no
https://medwatch.no/nyheter/regulering_politikk/article16359109.ece
https://www.sykehusinnkjop.no/nyheter/nyheter-2023/miljo-skal-bety-mer-i-anskaffelser/
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/sykehusinnkjop-haster-ingen-grunn-til-a-vente-med-skjerpede-miljo-og-klimakrav/
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/sykehusinnkjop-haster-ingen-grunn-til-a-vente-med-skjerpede-miljo-og-klimakrav/
https://www.dagensmedisin.no/legemiddelindustrien-legemidler-sykehusinnkjop-hf/kun-14-medisiner-tatt-i-bruk-gjennom-nye-typer-prisavtaler-prisforhandler-mener-industrien-tviholder-pa-gamle-losninger/572830
https://www.dagensmedisin.no/legemiddelindustrien-legemidler-sykehusinnkjop-hf/kun-14-medisiner-tatt-i-bruk-gjennom-nye-typer-prisavtaler-prisforhandler-mener-industrien-tviholder-pa-gamle-losninger/572830
https://www.dagensmedisin.no/midlertidig-tilgang-i-norge-fungerer-modellen-som-tiltenkt/579252
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/sykehusinnkjop-med-15-punkter-for-et-lettere-og-enklere-regelverk/
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• Finnmarken skriver at helsesenteret i Tana ikke lenger får lov til å kjøpe ferske fiskeprodukter 

fra sin lokale fiskebutikk, men må handle på avtale nasjonale rammeavtaler for mat og 

drikke. Fiskebutikkens eier mener at hensyn til økonomi går på bekostning av pasientenes 

ønsker og behov, og at utvalget er for dårlig. Kommunikasjonsrådgiver i Sykehusinnkjøp HF, 

Ulrik Bø Bersvendsen, opplyser om at helsesenteret har tilgang til et godt utvalg 

fiskeprodukter på avtalen. Ságat følger senere opp saken, og kritiserer staten for å ha 

opprettet innkjøpssentraler som begrenser muligheten for lokal og miljøvennlig handel. 

 

Saken er negativt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Finnmarken: Pasientene får ikke nyte godt av den populære fiskebutikken: Ståle fikk stopp 

på dagen (vedlegg 1) 

2. Ságat: Sykehusinnkjøp med hull i hodet (vedlegg 2) 

 

• Montel News skriver at Sykehusinnkjøp HF har tildelt Entelios rammeavtale på levering av 

energi til norske sykehus. Prosjektleder for anskaffelsen, Per Scott Olsen, sier at Entelios 

leverte det beste tilbudet. 

 

Saken er nøytralt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Montel News: Skal levere 1 TWh i året til norske sykehus 

 

• MedWatch og HealthTalk omtaler Sykehusinnkjøp HFs nyhetssak om styrking av nordiske 

prisforhandlinger på legemidler. Avdelingsleder for Nye metoder i Sykehusinnkjøp HF, Iselin 

Dahlen Syversen, sier at felles nordiske forhandlinger vil gjøre de nordiske landene til et 

større, mer attraktivt marked. Til HealthTalk sier hun at hun savner og mer interesse og 

engasjement fra legemiddelselskaper for å delta i slike prisforhandlinger. 

 

Saken er positivt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. MedWatch: Styrker nordiske prisforhandlinger på medisiner- vil ha mer interesse fra 

industrien 

2. HealthTalk: Derfor tror LMI selskapene kan være skeptiske til nordiske prisforhandlinger 

 

• MedWatch og to bransjemedier for IT skriver at Sykehusinnkjøp HF har tildelt nasjonal 

rammeavtale på telefoni for helseforetakene til Telenor. Avtalen har en maksimal verdi på 

1,3 milliarder kroner. 

 

Saken er nøytralt vinklet. 

https://www.montelnews.com/no/news/1509190/skal-levere-1-twh-i-%C3%A5ret-til-norske-sykehus
https://www.sykehusinnkjop.no/nyheter/nyheter-2023/nordiske-land-styrker-felles-forhandlinger/
https://www.healthtalk.no/farmasoyt-iselin-dahlen-syversen-lege/styrker-nordiske-prisforhandlinger-pa-medisiner-vil-ha-mer-interesse-fra-industrien/175919
https://www.healthtalk.no/farmasoyt-iselin-dahlen-syversen-lege/styrker-nordiske-prisforhandlinger-pa-medisiner-vil-ha-mer-interesse-fra-industrien/175919
https://www.healthtalk.no/farmasoyt-iselin-dahlen-syversen-katrine-bryne/derfor-tror-lmi-selskapene-kan-vaere-skeptiske-til-nordiske-prisforhandlinger/175973
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Vedlegg: 

1. MedWatch: Sykehusinnkjøp har inngått milliardavtale med Telenor 

 

• Dagsavisen skriver at norske sykehus kjøper store mengder krykker fordi pasienter som låner 

dem ikke returnerer dem. Sykehusinnkjøp HF har bidratt med tall som viser hvor mange 

krykker forskjellige helseforetak har kjøpt. 

 

Saken er nøytralt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Dagsavisen: Millionutgift for sykehusene: – Flesteparten av krykkene leveres ikke tilbake 

(vedlegg 3) 

 

• Anbud365 omtaler Sykehusinnkjøp HFs nyhetssak om at de nordiske landene har besluttet å 

forsterke samarbeidet om bærekraft i offentlige anskaffelser til helsesektoren. 

Administrerende direktør i Sykehusinnkjøp HF, Bente Hayes, sier at felles krav vil gjøre det 

lettere for leverandører å utvikle seg og drive markedet i en mer bærekraftig retning. 

 

Saken er positivt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Anbud365: Fellesnordisk innkjøpsmakt gir tyngde bak bærekraftkrav til helseleverandører 

 

• HealthTalk skriver at brystkreftmedisinen Trodelvy har fått ja fra Beslutningsforum. Leder i 

Beslutningsforum, Inger Cathrine Bryne sier at godt arbeid fra Sykehusinnkjøp HFs side har 

gjort at man har fått fremforhandlet en pris som gjør det mulig å si ja til legemiddelet. 

 

Saken er positivt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. HealthTalk: Bryne om brystkreft-ja til Trodelvy: – Vi har delt utålmodigheten 

 

• Anbud365 skriver at Sykehusinnkjøp HF har gjort samfunnsansvar til en pilar i 

kategoriplanene som innen utgangen av 2025 skal utvikles. Kategoriplanene inneholder 

risikoanalyser og tiltaksplan for alle kategorier omfattet av prosjektet, og samfunnsansvar 

behandles på lik linje med andre temaer som kvalitet, pris og logistikk. 

 

Saken er positivt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Anbud365: Sykehusinnkjøp bygger samfunnsansvar inn som egen pilar i alle kategoriene 

https://medwatch.no/nyheter/ehelse/article16146783.ece
https://www.sykehusinnkjop.no/nyheter/nyheter-2023/styrket-samarbeid-om-barekraft/
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/fellesnordisk-innkjopsmakt-gir-tyngde-bak-baerekraftkrav-til-helseleverandorer/
https://www.healthtalk.no/beslutningsforum-bjorn-egil-vikse-brystkreft/bryne-om-brystkreft-ja-til-trodelvy-vi-har-delt-utalmodigheten/175276
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/sykehusinnkjop-bygger-samfunnsansvar-inn-som-egen-pilar-i-alle-kategoriene/
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• Sykepleien omtaler at vikarbyrået Dedicare har blitt tildelt ny rammeavtale av 

Sykehusinnkjøp HF om å levere sykepleiere til norske sykehus. Avtalen har estimert verdi på 

600 millioner kroner per år. 

 

Saken er nøytralt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Sykepleien: Skal levere sykepleiervikarer for 600 millioner kroner i året 

 

• Dagens Medisin og MedWatch omtaler i flere saker at Statens legemiddelverk i sin evaluering 

av anbudspilot for blåreseptlegemidler anbefaler flere andre legemiddelgrupper hvor anbud 

kan være aktuelt. Legemiddelverket anser piloten som en suksess, men legemiddelfirmaer 

mener at erfaringene ikke kan overføres til andre områder. Organiseringen fra piloten skal 

beholdes, hvor Sykehusinnkjøp HF gjennomfører anskaffelsene og arrangerer møter i 

spesialist- og brukergruppen. 

 

Saken er nøytralt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Dagens Medisin: Foreslår å innføre anbud på blåresept-feltet (vedlegg 4) 

 

• Dagens Medisin skriver at Sykehusinnkjøp HF har opphevet suspensjonen av vikarbyråer som 

hadde brutt kontraktsbetingelsene for avtale for levering av vikarer. Selskapene Dedicare 

Doctor AS og Speare AS hadde benyttet konkurranseklausuler begrenset deres vikarers 

muligheter til å inngå ansettelsesforhold med helseforetak. De har bekreftet at slike klausuler 

ikke vil brukes i fremtiden. 

 

Saken er nøytralt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Dagens Medisin: Sykehusinnkjøp opphever suspensjon av vikarbyråer (vedlegg 5) 

 

• NRK og flere andre medier skriver om en pasient med en sjelden blodsykdom som ikke får 

dekket medikamentet Soliris fordi Beslutningsforum mener at leverandøren Alexion Pharma 

ikke har levert dokumentasjon på effekt eller pristilbud. Leverandøren har tidligere sagt at de 

har levert et tilbud på pris, men Sykehusinnkjøp HF har avvist at et slikt tilbud er mottatt. I en 

senere sak kommer det frem at patentet på Soliris utløper, og at Sykehusinnkjøp HF har 

gjennomført anbudskonkurranse som har senket prisen vesentlig. Dette gir grunnlag for 

revurdering av beslutningen.  

 

Saken er negativt vinklet. 

 

https://sykepleien.no/2023/06/skal-levere-sykepleiervikarer-600-millioner-kroner-i-aret
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Vedlegg: 

1. NRK: Ble syk «for sent» og får ikke medisin – nå har helseministeren svart 

2. HealthTalk: Skal gjøre ny vurdering av legemiddel mot alvorlig blodsykdom 

 

Trykte vedlegg 

• Finnmarken: Pasientene får ikke nyte godt av den populære fiskebutikken: Ståle fikk stopp 

på dagen (vedlegg 1) 

• Ságat: Sykehusinnkjøp med hull i hodet (vedlegg 2) 

• Dagsavisen: Millionutgift for sykehusene: – Flesteparten av krykkene leveres ikke tilbake 

(vedlegg 3) 

• Dagens Medisin: Foreslår å innføre anbud på blåresept-feltet (vedlegg 4) 

• Dagens Medisin: Sykehusinnkjøp opphever suspensjon av vikarbyråer (vedlegg 5) 

Utrykte vedlegg 

• Finansavisen: Experis vinner rammeavtale med norske sykehus 

• LMI: Ventetiden for pasientene fortsetter å øke – enighet om at alle parter må ta grep 

• MedWatch: OUS kaster 400 tonn ubrukte produkter i året – skal ta grep om plastbruken 

• Anbud365: Sykehusinnkjøp: Haster, ingen grunn til å vente med skjerpede miljø- og 

klimakrav 

• Dagens Medisin: Kun 14 medisiner tatt i bruk gjennom nye typer prisavtaler. Prisforhandler 

mener industrien tviholder på gamle løsninger (bak betalingsmur) 

• Dagens Medisin: Midlertidig tilgang i Norge - fungerer modellen som tiltenkt? 

• Anbud365: Sykehusinnkjøp med 15 punkter for et lettere og enklere regelverk 

• Montel News: Skal levere 1 TWh i året til norske sykehus 

• MedWatch: Styrker nordiske prisforhandlinger på medisiner- vil ha mer interesse fra 

industrien 

• HealthTalk: Derfor tror LMI selskapene kan være skeptiske til nordiske prisforhandlinger 

• MedWatch: Sykehusinnkjøp har inngått milliardavtale med Telenor 

• Anbud365: Fellesnordisk innkjøpsmakt gir tyngde bak bærekraftkrav til helseleverandører 

• HealthTalk: Bryne om brystkreft-ja til Trodelvy: – Vi har delt utålmodigheten 

• Anbud365: Sykehusinnkjøp bygger samfunnsansvar inn som egen pilar i alle kategoriene 

• Sykepleien: Skal levere sykepleiervikarer for 600 millioner kroner i året 

• NRK: Ble syk «for sent» og får ikke medisin – nå har helseministeren svart 

• HealthTalk: Skal gjøre ny vurdering av legemiddel mot alvorlig blodsykdom 

https://www.nrk.no/trondelag/ble-syk-_for-sent_-og-far-ikke-medisin-_-helseministeren-vil-ikke-gripe-inn-i-saken-1.16430838
https://www.healthtalk.no/beslutningsforum-bestillerforum-helsepolitiker/skal-gjore-ny-vurdering-av-legemiddel-mot-alvorlig-blodsykdom/175945
https://www.finansavisen.no/teknologi/2023/08/24/8031369/experis-vinner-rammeavtale-med-norske-sykehus?zephr_sso_ott=q770Ji
https://www.lmi.no/2023/08/17/ventetiden-for-pasientene-fortsetter-a-oke-enighet-om-at-alle-parter-ma-ta-grep/
https://medwatch.no/nyheter/regulering_politikk/article16359109.ece
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/sykehusinnkjop-haster-ingen-grunn-til-a-vente-med-skjerpede-miljo-og-klimakrav/
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/sykehusinnkjop-haster-ingen-grunn-til-a-vente-med-skjerpede-miljo-og-klimakrav/
https://www.dagensmedisin.no/legemiddelindustrien-legemidler-sykehusinnkjop-hf/kun-14-medisiner-tatt-i-bruk-gjennom-nye-typer-prisavtaler-prisforhandler-mener-industrien-tviholder-pa-gamle-losninger/572830
https://www.dagensmedisin.no/legemiddelindustrien-legemidler-sykehusinnkjop-hf/kun-14-medisiner-tatt-i-bruk-gjennom-nye-typer-prisavtaler-prisforhandler-mener-industrien-tviholder-pa-gamle-losninger/572830
https://www.dagensmedisin.no/midlertidig-tilgang-i-norge-fungerer-modellen-som-tiltenkt/579252
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/sykehusinnkjop-med-15-punkter-for-et-lettere-og-enklere-regelverk/
https://www.montelnews.com/no/news/1509190/skal-levere-1-twh-i-%C3%A5ret-til-norske-sykehus
https://www.healthtalk.no/farmasoyt-iselin-dahlen-syversen-lege/styrker-nordiske-prisforhandlinger-pa-medisiner-vil-ha-mer-interesse-fra-industrien/175919
https://www.healthtalk.no/farmasoyt-iselin-dahlen-syversen-lege/styrker-nordiske-prisforhandlinger-pa-medisiner-vil-ha-mer-interesse-fra-industrien/175919
https://www.healthtalk.no/farmasoyt-iselin-dahlen-syversen-katrine-bryne/derfor-tror-lmi-selskapene-kan-vaere-skeptiske-til-nordiske-prisforhandlinger/175973
https://medwatch.no/nyheter/ehelse/article16146783.ece
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/fellesnordisk-innkjopsmakt-gir-tyngde-bak-baerekraftkrav-til-helseleverandorer/
https://www.healthtalk.no/beslutningsforum-bjorn-egil-vikse-brystkreft/bryne-om-brystkreft-ja-til-trodelvy-vi-har-delt-utalmodigheten/175276
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/sykehusinnkjop-bygger-samfunnsansvar-inn-som-egen-pilar-i-alle-kategoriene/
https://sykepleien.no/2023/06/skal-levere-sykepleiervikarer-600-millioner-kroner-i-aret
https://www.nrk.no/trondelag/ble-syk-_for-sent_-og-far-ikke-medisin-_-helseministeren-vil-ikke-gripe-inn-i-saken-1.16430838
https://www.healthtalk.no/beslutningsforum-bestillerforum-helsepolitiker/skal-gjore-ny-vurdering-av-legemiddel-mot-alvorlig-blodsykdom/175945

